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Pies pogryzł  kobietę 
Miejsce zdarzenia

Komunikacyjny 
armagedon na linii WKD. 
Jutro strajk generalny!

Strajk generalny wisi na włosku. Czy będzie zapewniony transport zastępczy? 
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Od czwartku pasażerów 
Warszawskiej Kolei 
Dojazdowej czekają ogromne 
problemy z dojazdem  
do Warszawy. W porannym 
i popołudniowym szczycie 
WKD-ka nie będzie kursowała. 

Ostatnie mediacje prowadzone w 
ubiegłym roku w ramach spo-

ru zbiorowego pomiędzy Zarządem 
Spółki WKD a Związkiem Zawodowym 
Maszynistów Kolejowych w Polsce za-
kończyły się fiaskiem. 

\\\ PRUSZKÓW
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\\\ PRUSZKÓW 

W poniedziałek, 8 stycznia 
odbyła się Komisja Doraźna 
Rady Miasta Pruszkowa 
do spraw rozwiązywania 
kluczowych problemów 
komunikacyjnych.

W połowie grudnia przedstawi-
ciele Mazowieckiego Zarządu 

Dróg Wojewódzkich w Warszawie oraz 
zatrudnieni przez nich projektanci z 
firmy Europrojekt Gdańsk S.A. spotkali 
się z mieszkańcami Michałowic, oraz 
Pruszkowa, aby porozmawiać o plano-
wanej na rok 2028 przebudowie dróg 
wojewódzkich. Prace miałyby obejmo-
wać rozbudowę drogi nr 718 od węzła 
autostradowego „Pruszków” do skrzy-
żowania drogi nr 719 z ul. Partyzantów 
oraz przebudowę drogi wojewódzkiej 
nr 719 od skrzyżowania z ul. Partyzan-
tów do granicy z Warszawą. Organiza-
torzy spotkania przedstawili wówczas 
pierwszy zarys koncepcji, pokazujący 
jak mogłyby wyglądać te drogi po re-
moncie. – To jest dopiero przykładowa 
wersja zaplanowanych rozwiązań. Dzi-
siejsze spotkanie to nawet jeszcze nie 
są konsultacje. Po prostu chcemy Pań-
stwu przedstawić wstępne możliwo-
ści. Przebudowa będzie dotyczyć aż 3 
gmin: Michałowic, Pruszkowa i Piasto-
wa. Bardzo zależy nam na wszystkich 

uwagach mieszkańców – zaznaczył 
wówczas dyrektor MZDW, Tomasz Dą-
browski. Mimo słów dyrektora, wiele 
osób w mieście uznało projekt za prak-
tycznie gotowy. W mediach pojawiły 
się informacje o protestach przeciwko 
planom remontu. Większość pruszko-
wian jest zgodna, że przebudowa dróg 
nie powinna być wykonana, według 
wersji przedstawionej przez MZDW i 
firmę Europrojekt Gdańsk S.A. 

\\\   Uwagi i postulaty
Część radnych, prezydenci miasta 

oraz mieszkańcy zdecydowali, aby 
wspólnie ustalić podczas komisji, ja-
kie uwagi zostaną przekazane do biu-
ra MZDW. – Postanowiliśmy wraz z 
radnymi zwołać tę komisję, ponieważ 
uważamy, że zebranie uwag, które prze-
dyskutujemy dzisiaj, i przesłanie ich do 
MZDW za pośrednictwem biura prezy-
denta, będzie miało może większą moc 
sprawczą, niż wysyłanie ich indywidu-
alnie przez każdego z nas – rozpoczął 
komisję przewodniczący, Piotr Bąk. 
Zebrani mieli zdecydowanie najwię-
cej wątpliwości do zaprojektowanego 
połączenia Al. Jerozolimskich z ul. Bo-
lesława Prusa i al. Wojska Polskiego w 
Pruszkowie. W tym miejscu projektanci 
postanowili poprowadzić ruch po tak 
zwanym „rondzie biszkoptowym”. – 
Ograniczenie ruchu z Warszawy do 
jednego pasa, aby wjechać na rondo, 

jest niedopuszczalne. Nawet jeżeli 
zrobimy łącznice, a potem jakieś pasy 
najazdowe, to odnoszę wrażenie, że tak 
zwany ruch lokalny będzie korkował 
ten pas – zauważył Piotr Bąk. Był to 
jedynie początek krytyki przedstawio-
nego ronda. – Jestem zdziwiony, że nie 
będzie to rondo turbinowe. Jeżeli coś 
takiego by powstało, a miejmy nadzieję, 
że nigdy nie powstanie, to gdyby zosta-
ło zaprojektowane jako rondo turbino-
we, byłaby to jeszcze mniejsza tragedia. 
Natomiast w takiej formie ilość kolizji w 
tym miejscu będzie ogromna. Jeżeli taki 
„potworek” u nas powstanie, ludzie w 
całej Polsce będą mogli zobaczyć, jak za 
pomocą wydania miliarda złotych lub 
dwóch można całkowicie zablokować 
miasto – powiedział Michał Segit, radny 
z Brwinowa, który mieszka w niedale-
kim sąsiedztwie Pruszkowa.

\\\   „Nie” dla ronda i co dalej?
Wiele osób podczas spotkania 

zaczęło się zastanawiać również, jak 
zbudowanie ogromnego i wysokiego 
ronda wpłynie na sąsiedztwo. Pojawi-
ły się obawy między innymi o widok z 
budynku Centrum Kultury i Sportu w 
Pruszkowie, a także o los mieszkańców 
z najbliższej okolicy. – Mogę się założyć, 
że osoby z firmy Europrojekt Gdańsk 
S.A., nigdy tu nie byli. To jest powszech-
ny grzech projektantów, oni widzą ma-
pę i tylko na tej mapie projektują – do-

dał Michał Segit. Kolejnym elementem, 
który wzbudził wiele uwag, było zapla-
nowane rondo na wjeździe do Piasto-
wa, przy terenie dawnego sklepu Tesco. 
Większość obecnych zwróciła uwagę, 
że przedstawiony projekt nie uwzględ-
nia realnych potrzeb mieszkańców. 
Zebrani zgodzili się, że wjazdy i zjazdy 
z ulicy Dolnej w tym miejscu są nie-
potrzebne. Podobnie jak odgałęzienia 
w stronę ulicy Harcerskiej. – Zjazd w 

prawo w kierunku Warszawy powinien 
być dwupasmowy. Inaczej wszystko w 
tym miejscu będzie się korkowało – do-
dał prezydent miasta, Paweł Makuch.  
Ostatecznie zebrani zgodzili się, że pro-
jektanci muszą jeszcze raz zaplanować 
oba omówione ronda. Miejmy nadzieję, 
że projektanci oraz MZDW, zgodnie ze 
swoimi obietnicami, wezmą pod uwagę 
wszystkie wypracowane rozwiązania.

Tekst i zdjęcie Maciek Gos
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Uwagi związane z remontem 
jednoczą mieszkańców

\\\ DAWIDY BANKOWE 

W czwartek, 11 stycznia 
otwarto centrum handlowe  
w Dawidach Bankowych.  
To kolejna galeria firmy Atut.

T o już 12 obiekt zbudowany w Pol-
sce przez tę firmę. W Dawidach 

Bankowych na klientów czeka kilka-
naście lokali handlowych i usługowych, 
między innymi: Action, Media Expert, 
Pepco, Rossmann, Kebab Hause Frank-
furt oraz Hop-Chop Barber Shop. Już 
niedługo, w czwartek 25 stycznia, w 
centrum zostanie otwarty również sie-
ciowy sklep spożywczy – Lidl. – Zależa-
ło nam na stworzeniu szerokiej oferty 
handlowej, która będzie atrakcyjna dla 
mieszkańców kilkunastu miejscowości 
na południe od Warszawy, w których 
dotąd brakowało tego typu obiek-
tu. Mamy nadzieję, że centrum Atut 

spełni ich oczekiwania — przekazał 
w komunikacie prasowym Krzysztof 
Gaczorek, prezes zarządu KG Group. 
Centrum powstało w dynamicznie 
rozwijającej się okolicy. Galeria jest 
położona przy odcinku trasy S7, na-
zywanej Puławską-bis. W najbliższym 
sąsiedztwie kompleksu pojawiają się 
liczne osiedla mieszkaniowe, między 

innymi Osiedle Sfera przy ul. Oleńki w 
Dawidach Bankowych, gdzie powsta-
nie ponad 500 nowych mieszkań. We-
dług planów spółki, centrum zaspokoi 
potrzeby zakupowe kilkunastu miej-
scowości położonych na południe od 
Warszawy, takich jak Łady, Falenty czy 
Dawidy.

Tekst i zdjęcie Maciek Gos

Nowe centrum handlowe otwarte

OGŁOSZENIE BURMISTRZA GRODZISKA MAZOWIECKIEGO  
z dnia 17 stycznia 2024 r.

w sprawie wyłożenia do publicznego wglądu projektu miejscowego planu  
zagospodarowania przestrzennego dla wsi Adamowizna w gminie Grodzisk Mazowiecki 

– Etap II wraz z prognozą oddziaływania na środowisko 
Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym (t. jedn. Dz. U. z 2023 r. poz. 977 z późn. zm.), w brzmieniu  przed wejściem w życie 
ustawy z dnia 7 lipca 2023r. o zmianie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym  
oraz niektórych ustaw (Dz. U. z 2023 r. poz. 1688),  zawiadamiam o wyłożeniu do publicznego 
wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wsi Adamowizna  
w gminie Grodzisk Mazowiecki – Etap II wraz z prognozą oddziaływania na środowisko, 
sporządzonego na podstawie uchwały Nr 641/2017 Rady Miejskiej w Grodzisku Mazowieckim z dnia 
29 listopada 2017 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla wsi Adamowizna w Gminie Grodzisk Mazowiecki – Etap II.

Granice obszaru sporządzanego planu szczegółowo określa załączniki graficzny – rysunek planu. 
Wyłożenie projektu planu wraz z prognozą oddziaływania na środowisko odbędzie się w dniach  

od 25.01.2024 r. do 15.02.2024 r. Dokumentacja sprawy będzie wyłożona w siedzibie Urzędu 
Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim, w Punkcie Obsługi Interesanta Wydziału Planowania 
Przestrzennego, ul. T. Kościuszki 12A, w godzinach pracy Urzędu Miejskiego. 

Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie planu miejscowego rozwiązaniami odbędzie  
się w dniu 12 lutego 2024 r. o godzinie 16.30 w Grodzisku Mazowieckim, w Mediatece, przy ul. 3-go 
Maja 57. 

Projekt planu wraz z prognozą będzie umieszczony na stronie Biuletynu Informacji Publicznej  
Urzędu Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim – www.bip.grodzisk.pl w zakładce Planowanie 
Przestrzenne /Rok 2024/ Wyłożenia projektów MPZP i SUiKZP.

Zgodnie z art. 18 ust. 1 oraz art. 8c i 8d ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu  
i zagospodarowaniu przestrzennym, każdy kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu 
miejscowego, może wnieść uwagi. 

Uwagi do projektu planu należy składać do dnia 01.03.2024 r. w formie papierowej w Biurze 
Podawczym Urzędu Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim, pocztą na adres: 05-825 Grodzisk 
Mazowiecki, ul. T. Kościuszki 12A lub w formie elektronicznej, w tym za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej do Burmistrza Grodziska Mazowieckiego na adres: urzad@grodzisk.pl oraz za pomocą 
elektronicznej skrzynki podawczej na adres: skrytka ePUAP: /umgrodziskmaz/SkrytkaESP lub  
/umgrodziskmaz/skrytka. Uwaga powinna zawierać imię i nazwisko albo nazwę oraz adres 
zamieszkania albo siedziby. 

Uwagi w ramach strategicznej oceny oddziaływania na środowisko – stosownie do przepisu 
art. 39 ust. 1 pkt 2, 3, 4 i 5, art. 46 pkt 1 oraz art. 54 ust. 2 i 3 ustawy z dnia 3 października 2008 r.  
o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie  
środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. z 2023 r. poz. 1094 z późn. zm.) 
należy wnosić w nieprzekraczalnym terminie do dnia 01.03.2024 r. Uwagi na piśmie należy składać  
w formie papierowej w Biurze Podawczym Urzędu Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim, pocztą 
na adres: 05-825 Grodzisk Mazowiecki, ul. T. Kościuszki 12A, ustnie do protokołu w Punkcie  
Obsługi Interesanta Wydziału Planowania Przestrzennego lub w formie elektronicznej, w tym za 
pomocą środków komunikacji elektronicznej do Burmistrza Grodziska Mazowieckiego na adres: 
urzad@grodzisk.pl oraz za pomocą elektronicznej skrzynki podawczej na adres: skrytka ePUAP:  
/umgrodziskmaz/SkrytkaESP lub /umgrodziskmaz/skrytka. Uwaga powinna zawierać imię i nazwisko 
albo nazwę oraz adres zamieszkania albo siedziby.

Organem właściwym do rozpatrzenia złożonych uwag jest Burmistrz Grodziska Mazowieckiego. 
Zgodnie z art. 41 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego 
ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko 
uwagi wniesione po terminie pozostaną bez rozpatrzenia. Informacje o przetwarzaniu danych 
osobowych dostępne są na stronie internetowej https://grodzisk.pl/politykaprywatnosci/.

 Burmistrz Grodziska Mazowieckiego

Radni, prezydenci oraz mieszkańcy wspólnie pracowali nad uwagami  
do projektu
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10 stycznia odbyła się ostatnia tura roz-
mów. – Podczas wielogodzinnych ne-
gocjacji dotyczących spełnienia żądań 
płacowych strony związkowej na rok 
2024, porozumienie nie zostało osiąg-
nięte – informuje Zarząd Spółki WKD. 
Tym samym zakończyły się mediacje w 
ramach sporu zbiorowego prowadzo-
nego od 2023 roku.                                                                                                   

\\\   Po strajku  
ostrzegawczym strajk  
generalny

Przypomnijmy, że 15 listopa-
da ubiegłego roku maszyniści WKD 
przeprowadzili strajk ostrzegawczy. 
Od godziny 6 do 8 zatrzymali ruch 
pociągów na całej trasie, o czym pisa-
liśmy w „Przeglądzie Regionalnym”. 
Dla tysięcy dojeżdżających na trasie 
od Grodziska Mazowieckiego, przez 
Podkowę Leśną, Komorów, Micha-
łowice czy Pruszków to był jedno-
dniowy problem. Teraz zapowiadany 
jest strajk generalny do odwołania.                                                                                                                    
Pociągi WKD nie będą jeździć od po-
niedziałku do piątku w godz. 6:00-8:00 
oraz 15:00-17:00. Pierwszy dzień straj-
ku to czwartek, 18 stycznia.

\\\   Postulaty nie  
zostały spełnione

– Zarząd spółki nie miał nic do 
zaproponowania, mając od trzech 
miesięcy świadomość, że oczekiwa-
nia pracowników są na tym poziomie, 
czyli 800 złotych. Planując budżet na 
nowy rok, nie uwzględnił postulatów 
związku – mówi Sławomir Centkow-
ski, wiceprezydent Związku Zawo-
dowego Maszynistów Kolejowych w 
Polsce.  Związkowcy domagali się 800 

zł podwyżki od 1 stycznia tego roku.  
Zarząd WKD przedstawił propozycję 
podwyżki wynagrodzenia zasadni-
czego w kwocie co najmniej 500 zł 
od 1 kwietnia 2024 roku – czytamy 
w komunikacie spółki. Pieniądze na 
ten cel zostały zagwarantowane. – My 
wykorzystaliśmy wszelkie narzędzia, 
gdyby były inne możliwości, zgodnie 
z ustawą, to wykorzystalibyśmy je. Po-
zostaje nam strajk generalny – dodaje 
Sławomir Centkowski. Trzeba mieć 

świadomość, że to nie będą tylko cztery 
godziny utrudnień w porannym i po-
południowym szczycie. Na pytanie, w 
jaki sposób będzie przywracany ruch 
po godzinie 8, wiceprezydent ZZMK 
mówi krótko: Przewiduję potężny  
chaos.

\\\   Reakcja  
samorządów

– W związku z zapowiedzią strajku 
generalnego przez Związek Zawodo-
wy Maszynistów Kolejowych w Polsce 
poprosiłam o rozmowę i wyjaśnienie 
sytuacji Członka Zarządu Pana Toma-
sza Trettera – informuje w mediach 
społecznościowych Małgorzata Pa-
checka, wójt gminy Michałowice. Jako 
reprezentant samorządu będącego 
właścicielem WKD sp. z o.o. zwróci 
się do Spółki pisemnie o zapewnienie 
dojazdu mieszkańcom komunikacją 
zastępczą w godzinach strajku. Obie 
strony liczą jeszcze na rozwiązanie 
sporu. Zarząd spółki WKD pozostaje 
otwarty na dalsze rozmowy ze Związ-
kiem Zawodowym Maszynistów Kole-
jowych w Polsce w celu załagodzenia 
sporu i doprowadzenia do osiągnięcia 
porozumienia, biorąc pod uwagę ogól-
ną sytuację finansową przedsiębior-
stwa – informuje spółka. 17 stycznia, 
w środę, zorganizowane ma być jeszcze 
jedno spotkanie, które odbędzie się w 
trybie pozamediacyjnym. – Za pięć 
dwunasta jesteśmy gotowi podpisać 
porozumienie – mówi „Przeglądowi 
Regionalnemu” Sławomir Centkowski, 
wiceprezydent Związku Zawodowe-
go Maszynistów Kolejowych w Polsce. 
Dodajmy, że od września ubiegłego 
roku pasażerowie kolejki muszą się 
przesiadać do autobusów, by dojechać 
do centrum stolicy. Wszystko przez 
ogromny remont Dworca Zachodnie-
go, którego termin upływa z końcem  
czerwca.

Jolanta Erol

Komunikacyjny  
armagedon na linii 
WKD. Jutro strajk 
generalny!

„Za pięć dwunasta 
jesteśmy gotowi  

podpisać porozumienie”

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Czy pamiętają Państwo 
dewastacje i serię awarii 
wind na stacji w Grodzisku 
Mazowieckim kilka lat 
temu? W mediach szeroko 
komentowany był pomysł 
z tragarzami, zwanymi 
szerpami z Grodziska. Zostali 
zatrudnieni przez ratusz, 
aby w takich sytuacjach 
pomagać zwłaszcza kobietom 
z wózkami z dziećmi  i osobom 
z rowerami w przejściu kładką 
na drugą stronę miasta. Jest 
szansa, że szerpowie już nie 
będą potrzebni. 

W szystko wskazuje na to, że prob-
lem z windami w przejściach 

podziemnych na stacji kolejowej w 
Grodzisku Mazowieckim zostanie roz-
wiązany.

\\\   Wreszcie  
jest wykonawca

Zarządca infrastruktury kolejo-
wej, spółka PKP Polskie Linie Kolejo-
we wyłoniła zwycięzcę przetargu na 
wymianę tych urządzeń na nowe. Co 
więcej, zwyciężyła firma, która jest 
wykonawcą m.in. kładki dla pieszych 
w ciągu ulicy Żyrardowskiej nad rze-
ką Mrowną oraz mostu drogowego 
w ciągu ulicy Dalekiej nad tą rzeką.                                                                                                   
Do zadań wykonawcy należało będzie 
przede wszystkim wykonanie projektu 

i przeprowadzenie robót budowlanych 
polegających na wymianie obecnie eks-
ploatowanych urządzeń dźwigowych 
(platform pionowych) na dźwigi oso-
bowe z napędem elektrycznym wraz 

z kompleksową modernizacją szybów 
windowych. Prace dotyczą trzech tego 
typu urządzeń: przy peronie 1, peronie 
2 oraz przy wejściu do przejścia pod-
ziemnego od strony ulicy Towarowej. 
Ponadto wykonawca będzie odpowie-
dzialny za realizację niezbędnych prac 

w zakresie branży budowlanej, tele-
technicznej, energetycznej i obiektów 
inżynieryjnych oraz pozyskanie decy-
zji administracyjnych niezbędnych do 
wykonania inwestycji. Podmiot ma też 
przeprowadzić demontaż dotychczaso-
wych urządzeń dźwigowych dostoso-
wanych do potrzeb osób o ograniczonej 
mobilności.                                                                                                                        

\\\   Kiedy ruszą prace?
Od dnia podpisania umowy wyko-

nawca będzie musiał do końca stycznia 
przedstawić projekt budowlany do ak-
ceptacji, do końca marca uzyskać po-
zwolenie na budowę, do końca listopa-
da przeprowadzić wszystkie niezbędne 
prace budowlane wraz z dostawą, mon-
tażem i uruchomieniem nowych wind. 
Do końca tego roku wszystkie prace 
powinny być wykonane.

Warto wspomnieć, że zamawiający, 
czyli PKP PLK, w uzgodnieniu z władza-
mi Grodziska Mazowieckiego, przewi-
dział współpracę w zakresie nadzoru 
nad prawidłowym korzystaniem przez 
pasażerów kolei oraz mieszkańców z 
urządzeń dźwigowych po zakończeniu 
prac oraz oddaniu wind do eksploatacji. 
W tym celu system monitoringu i audio 
zostanie podłączony do istniejącej sieci 
nadzoru koordynowanej przez samo-
rząd lokalny. W konsekwencji będzie 
możliwość bieżącego podglądu oraz 
podjęcia interwencji przez Straż Miej-
ską czy inne służby w razie koniecz-
ności.

Tekst i zdjęcie 
Sławomir Sadowski

Windy na stacji zostaną  
wymienione

Winda na stacji w Grodzisku  
Mazowieckim

17 stycznia  zorganizowane  
ma być jeszcze jedno spotkanie,  
które odbędzie się w trybie  
pozamediacyjnym

\\\ PRUSZKÓW 

We wtorek, 9 stycznia,  
w Pruszkowie pies ugryzł 
młodą kobietę. Na miejscu 
zdarzenia pojawiła się policja 
oraz pogotowie ratunkowe.

Do zdarzenia doszło przy sklepie 
Żabka na ulicy Powstańców. Pra-

cownik sklepu wezwał służby ratun-
kowe.

– Poprosiłem kobietę, żeby zo-
stała u nas w sklepie i poczekała na 
pomoc. Była ranna, na jej ręce były 
dwa głębokie ślady po ugryzieniu. 
Krwawiła. Bałem się, że jeżeli wyj-
dzie, może stracić przytomność. Nie 
chciałem, żeby uderzyła na przykład 
głową w krawężnik. Wyglądała, jakby 
była bliska omdlenia. Po przybyciu 
pogotowie założyło jej opatrunek. 
Pokrzywdzona była z psem, więc nie 
chciała od razu trafić do szpitala. Osoba 
z naszego sklepu odprowadziła ją do 
domu. Potem miała pojechać na po-

gotowie – powiedział nam pracownik  
sklepu.

Zgodnie z raportem policji, ranna 
przyznała, że niepotrzebnie wyciągnęła 
rękę do obcego psa, który ją ugryzł. Nie 
złożyła oficjalnego zawiadomienia.

– Z tego, co widziałem, pies po-
krzywdzonej zaczął bawić się z innym 
czworonogiem. Potem zwierzęta zaczę-
ły być wobec siebie agresywne. Kobieta 
starała się je rozdzielić i została ran-
na – dodał pracownik sklepu podczas 
rozmowy.

Pamiętajmy, żeby dla własnego 
bezpieczeństwa, nigdy samodzielnie 
nie rozdzielać walczących psów. Pod-
czas ataku pies jest tak pobudzony, że 
nie ma szans się kontrolować i może 
ugryźć nawet swojego właściciela, 
chociaż normalnie nigdy by tego nie 
zrobił. Najlepszą metodą na zakończe-
nie walki, jest odwrócenie uwagi psów. 
Warto jednak zrobić wszystko, żeby nie 
dopuścić do ataku.

– Przede wszystkim zawsze musi-
my trzymać naszego psa w miejscach 

publicznych na smyczy. Szanujmy 
siebie nawzajem i swoją przestrzeń. 
Nawet jeżeli jesteśmy pewni zachowa-
nia swojego pupila, to nie wiemy, kogo 
spotka i jak zareaguje na niego inne 
zwierzę. Pamiętajmy też, że na przy-
kład merdanie ogonem nie zawsze jest 
zaproszeniem do kontaktu. Ponadto 
to, co wydaje nam się zabawą dwóch 
psów, może być w rzeczywistości próbą 
ustalenia między nimi hierarchii. Psy 
to drapieżniki i nigdy nie powinniśmy 
o tym zapominać. Jeżeli mamy wąt-
pliwości, czy poprawnie odczytujemy 
komunikaty naszego psa, powinniśmy 
zwrócić się do eksperta – wytłumaczył 
nam psi behawiorysta Paweł Woźniak 
ze szkoły Psia Strefa im.Shellby.

Pamiętajmy, że pies to nie tylko 
wielka radość, ale również obowiązek. 
Kiedy zdecydujemy się na posiadanie 
psa, odpowiadamy za jego zachowa-
nie, dlatego warto unikać sytuacji, które 
mogą sprowokować zwierzaka.

Tekst i zdjęcie Maciek Gos

Pies pogryzł  kobietę 
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Do końca tego roku 
wszystkie prace powinny 

być wykonane

dokończenie ze str. 1

dokończenie ze str. 1
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\\\ ŻABIA WOLA 

Gmina Żabia Wola otrzymała 
208 tys. 887 zł  na zakup 
sprzętu dla Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Skułach. Kolejna 
dobra wiadomość: ze statystyk 
Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Grodzisku 
Mazowieckim wynika, że 
ubiegły rok był spokojniejszy 
niż poprzedni. 

Na zakup dodatkowego wyposa-
żenia dla Ochotniczej Straży Po-

żarnej w Skułach było w sumie ponad 
210 tys. zł. Złożyła się na to dotacja 
w wysokości ponad 208 tys. zł. plus 

środki własne gminy: 2 tys. 109 zł. Za 
te pieniądze można było nabyć quada 
UTV oraz przyczepkę transportową i 
nożyce-rozpieracza akumulatorowego. 
Quad UTV pozwoli strażakom ze Skuł 
dotrzeć w trudno dostępne miejsca, 
a dzięki przyczepce przewieść tam 
niezbędny sprzęt. Quad ułatwia tak-
że poszukiwania zaginionych osób na 
trudno dostępnym obszarze. Nożyce 
z kolei są niezbędne w wielu akcjach 
ratowniczych, w których strażacy nio-
są pomoc ofiarom kolizji drogowych i 
innych tragicznych zdarzeń losowych. 

\\\   Statystyka straży
W 2023 roku strażacy z Powia-

towej Państwowej Straży Pożarnej w 

Grodzisku Mazowieckim, z którymi 
strażacy ochotnicy na co dzień współ-
pracują, wyjeżdżali do różnego rodzaju 
zdarzeń ponad tysiąc dwieście razy. Na 
tę liczbę złożyło się ponad trzysta trzy-
dzieści interwencji pożarowych i pra-
wie dziewięćset związanych z innymi 
zagrożeniami. Ubiegły rok okazał się 
więc spokojniejszy niż poprzedni. In-
terwencji straży pożarnej było prawie 

tysiąc mniej niż w roku 2022. Najwięcej 
pożarów wybuchło w gminie Grodzisk 
Mazowiecki, bo ponad sto. W Żabiej 
Woli około 60. W Milanówku ponad 
30. Tylko sześć razy z powodu ognia 
strażacy działali w Podkowie Leśnej. 
Najwięcej, bo ponad pięćset innych 
zdarzeń niż pożar, miało miejsce w 
Grodzisku Mazowieckim. W Milanów-
ku i Żabiej Woli naliczono ich po po-

nad dwieście. Najrzadziej pomoc straży 
była potrzebna w Podkowie Leśnej i 
Baranowie (183 i 132 razy). 

Każdy sprzęt, który trafia na wypo-
sażenie straży pożarnej czy to ochotni-
czej, czy państwowej służy wszystkim 
mieszkańcom. Nigdy nie wiadomo, co i 
kiedy będzie potrzebne, aby uratować 
czyjeś życie czy mienie.  

Beata Pawłowicz

Quad dla OSP Skuły
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\\\ PRUSZKÓW 

W czwartek, 11 stycznia 
strażacy walczyli z pożarem 
hali produkcyjnej  
w Ołtarzewie. Podczas działań 
odkryli zwęglone ciało 
wewnątrz obiektu. 

Ogromny pożar wybuchł w hali pro-
dukcyjnej przed godziną 10 rano. Z 

ogniem walczyło około 240 strażaków 
z wielu okolicznych miast i wsi. Swoją 
pracę zakończyli dopiero około 4 nad 
ranem następnego dnia. Niestety, nie 
obyło się bez osób poszkodowanych. 
– Jedna osoba ewakuowana podczas 
pożaru została poparzona. Zabrało 
ją pogotowie ratunkowe do szpitala. 

Druga niestety zmarła wewnątrz hali. 
Dodatkowo podczas naszych działań 
jeden ze strażaków poślizgnął się na 
oblodzonej powierzchni i uszkodził 
sobie rękę – powiedział nam oficer 
prasowy Komendy Powiatowej Pań-
stwowej Straży Pożarnej w Powiecie 
Warszawskim Zachodnim, mł. bryg. 
Kazimierz Jaworski. Według informa-
cji, które otrzymaliśmy od Prokuratury 
Okręgowej, jeszcze jedna osoba została 
ranna podczas pożaru. Zgodnie z ko-
munikatem dwie osoby ewakuowane 
zostały poparzone. Śledztwo w spra-
wie pojawienia się ognia i ofiar, prowa-
dzi Prokuratura Rejonowa w Pruszko-
wie. – Wczoraj na miejscu pożaru hali 
produkcyjnej w Ołtarzewie oględziny 
prowadził prokurator z Prokuratury 

Rejonowej w Pruszkowie. W wyniku 
zdarzenia doszło do śmierci jednego 
z pracowników hali, dwóch kolejnych 
odniosło poparzenia. Na miejscu za-
bezpieczono monitoring wizyjny hali. 
Wstępne ustalenia wskazują na to, że 
do pożaru doszło w wyniku samoza-
płonu substancji łatwopalnej, najpraw-
dopodobniej rozpuszczalnika, wyko-
rzystywanego do produkcji tworzyw 
sztucznych. Obecnie Prokuratura ocze-
kuje jeszcze na zakończenie czynności 
przez Straż Pożarną. Po przekazaniu 
miejsca zdarzenia będą kontynuowane 
oględziny z udziałem biegłego z zakre-
su pożarnictwa. Po ich przeprowadze-
niu planowane jest wszczęcie przez 
Prokuraturę Rejonową w Pruszkowie 
śledztwa w sprawie sprowadzenia 

zagrożenia życia i zdrowia wielu osób 
oraz mienia w wielkich rozmiarach w 
postaci pożaru, w następstwie czego 
doszło do śmierci człowieka – przeka-
zał nam rzecznik prasowy Prokuratury 
Okręgowej, Szymon Banna. Podczas 
pożaru strażacy zrobili wszystko, aby 

zażegnać zagrożenie i ugasić halę. 
Jednak doszło do tragedii, którą teraz 
należy wyjaśnić. Służby muszą odpo-
wiedzieć na pytania, jak ogień pojawił 
się w hali i w jakich okolicznościach 
zginął człowiek wewnątrz budynku.

Maciek Gos

Śledztwo w sprawie śmierci podczas pożaru w Ołtarzewie

Strażacy walczyli z żywiołem przez wiele godzin
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 DAM PRACĘ 

FIRMA A.R.SKŁAD MRÓWKA  
GÓRA KALWARIA ZATRUDNI  
DO PRACY NA STANOWISKO  

KASJER/KASJERKA - SPRZEDAWCA/
SPRZEDAWCZYNI, CV NA ADRES:  

REKRUTACJA@AR-SKLAD.COM.PL  
TEL: 784-064-792 

Pracowników do serwisu  
urządzeń wentylacyjnych, również  
bez doświadczenia tel. 601 923 395 

Od zaraz Góra Kalwaria Zatrudnię  
lakiernika, pomocnika, pomoc na halę, 

auta ciężarowe, kosmetyki, mile  
widziane spawanie tel. 509 237 779 

 Pomoc w kuchni cały etat Piaseczno 
227568337 

 Zakład mięsny zatrudni: produkcja,  
pakownia, magazyn, tel. 606 259 458 

 Blacharzy budowlanych - praca stała, 
możliwość zakwaterowania  
tel. 22 756 84 89

 Zatrudnię kierowcę kat. B i C,  
tel. 22 726 86 36

 Dekarzy - praca stała, możliwość  
zakwaterowania tel. 22 756 84 89

 Do przyuczenia w zawodzie blacharz, 
dekarz. Praca stała, możliwość  
zakwaterowania tel. 22 756 84 89

KUPIĘ  
 Antyczne meble, obrazy, srebra,  

platery, odznaczenia, szable, książki,  
pocztówki, 504 017 418

SKUP ZŁOMU ZŁOTA w próbie 0,585  
po 140 PLN/gram. Natalia- Gold  

Piaseczno ul. Kościuszki 18/A

 Kupię działkę - budowlaną, usługową, 
rolną. Tel. 797 231 465 

SPRZEDAM  
 Drewno, 885910910 

USŁUGI  
DOCIEPLANIE BUDYNKÓW,  

MALOWANIE ELEWACJI,  
PONAD 25 LAT DOŚWIADCZENIA  

TEL. 501 62 45 62 

 Wycinka drzew tel. 505 591 721             

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje  

samowoli budowlanych sprzed lat,  
tel. 695 451 655 

 Przeprowadzki tel. 505 591 721                       

 Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

 Sprzedaż i montaż okien i drzwi  
wew. i zew. Rolety zew., wew. żaluzje,  
plisy, moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

 Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  

 Hydraulik, złota rączka, 733159220

 AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

 Kompleksowe usługi  
malarsko-wykończeniowe  
tel. 724 101 265

 Ścinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres.  
Tel-694 910 163

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

 Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, 
siatka + montaż producent  
tel. 503 572 046

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

 Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998 

 Grabienie, wywóz gałęzi 519874891 

 Kominiarz tel. 500 214 632 

 USŁUGI KOPARKO-ŁADOWARKĄ,  
TEL-516 231 786 

 ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203 

 Elektryk, tel-666 890 886 

 TYNKI GIPSOWE i TRADYCYJNE  
604415352 

 Wywozimy graty z chaty 
tel. 505 591 721        

 Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721           

Naprawa, Krycie Dachów,  
tel. 511 928 895 

 Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

 Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

 Usługi stolarskie, schody,  
tel. 510 128 912 

 PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

AUTO-MOTO KUPIĘ

Kupię każde AUTO i BUSA  
za gotówkę tel. 510 210 692 

 Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

 Skup aut 2010-2023r. 505 530 300

 SKUP AUT NA KASACJĘ 508206738   

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

 Kupię dom parterowy w spokojnej 
okolicy. tel. 501 209 985 

 KUPIĘ ZA GOTÓWKĘ KAŻDĄ  
NIERUCHOMOŚĆ Z PROBLEMEM  
PRAWNYM, ZADŁUŻONĄ,  
UDZIAŁY W NIERUCHOMOŚCIACH.  
TEL: 786-805-828 

 Kupię za gotówkę każdą  
nieruchomość; udziały, wady prawne, 
zadłużenia, spadki. Szybka transakcja. 
Tel.786 805 828 

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

 Sprzedam dochodowy biznes - prospe-
rujący Hostel w dwupoziomowym apar- 
tamencie 90 m2 jako inwestycję pod  
wynajem, ul. Młynarska, Piaseczno. Cena  
740 tys. tel. 508 68 68 66

 Sprzedam dom 200 m2, działka  
4000 m2, przy ścianie lasu, okolica  
willowych domów, 2,5km od Góry  
Kalwarii, dogodny dojazd do Piaseczna, 
cena 950 tys. tel. 571 513 300

 Sprzedam działkę 2000 m2 w Lininie 
okolica Góry Kalwarii, szybki dojazd do 
Piaseczna, działka uzbrojona, ogrodzona, 
media, gaz, woda tel. 22 859 94 41

 Sprzedam 4,30 ha na granicy gminy Chy-
nów i gminy Prażmów, tel. 608 867 053     

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

 Wynajmę piętro domu 115 m2 w Złoto-
kłosie, z wyposażeniem, szybki internet,  
2 miejsca postojowe z niezależnym wjaz-
dem, szybki dojazd do Piaseczna i Warsza-
wy, tel. 883 933 855

 Wynajmę miejsce postojowe,  
Piaseczno, Młynarska 21a, 604530693 

NAUKA 

 Matematyka, 664 438 144 

ZDROWIE 

 Protezy zębowe naprawa.  
Tel-502 031 221 

RÓŻNE 

 Skup złomu, ul. Puławska 34  
(teren Kubara Lamina), 515273148, 
506264111

Wójt Gminy Nadarzyn 
zawiadamia, że na urzędowych tablicach ogłoszeń oraz na stronie internetowej urzędu  
– www.bip.nadarzyn.pl został zamieszczony wykaz nieruchomości przeznaczonej do zbycia  
w formie darowizny.

OGŁOSZENIE WÓJTA GMINY MICHAŁOWICE
Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym (Dz. U. z 2023 r. poz. 977 ze zm.) w związku z art. 66 ust. 2 i art. 67 ustawy z dnia 7 lipca 
2023 r. o zmianie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz niektórych innych 
ustaw (Dz. U. z 2023 r. poz. 1688), art. 39 ust. 1, art. 40, art. 41 w związku z art. 46 pkt 1 i art. 54 ust. 2 
ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale 
społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 2023 r. 
poz. 1094 ze zm.) zawiadamiam o wyłożeniu do publicznego wglądu projektów:
– miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Michałowice dla obszaru 
zbiornika retencyjnego położonego w rejonie skrzyżowania ulic Komorowskiej i Dzikiej 
sporządzanego na podstawie uchwały nr LV/575/2023 Rady Gminy Michałowice z dnia 30 maja 2023 r. 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Michałowice dla obszaru zbiornika retencyjnego położonego w rejonie skrzyżowania 
ulic Komorowskiej i Dzikiej na terenie obrębu ewidencyjnego Pęcice Małe,
– miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Michałowice obszaru „Aleja 
Kasztanowa” – część C sporządzanego na podstawie uchwały nr XI/110/2011 Rady Gminy 
Michałowice z dnia 23 listopada 2011 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Michałowice obszaru „Aleja Kasztanowa”, obejmującego 
tereny położone w obrębach geodezyjnych wieś Pęcice, wieś Komorów i osiedle Komorów,
– miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Michałowice obszaru „Aleja 
Kasztanowa” - część D sporządzanego na podstawie uchwały nr XI/110/2011 Rady Gminy 
Michałowice z dnia 23 listopada 2011 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Michałowice obszaru „Aleja Kasztanowa”, obejmującego 
tereny położone w obrębach geodezyjnych wieś Pęcice, wieś Komorów i osiedle Komorów.

Wyłożenie projektów planów miejscowych wraz z prognozami oddziaływania na środowisko 
odbędzie się w dniach od 26 stycznia do 16 lutego 2024 r. w Urzędzie Gminy Michałowice 
w Regułach przy ul. Aleja Powstańców Warszawy 1, w Biurze Podawczym Urzędu Gminy (na parterze) 
z wyjątkiem sobót, niedziel i świąt, w godzinach od poniedziałku do czwartku 9.00-15.30, w piątki  
w godzinach 9.00-13.30 oraz na stronie internetowej gminy Michałowice https://bip.michalowice.pl/
zagospodarowanie-przestrzenne/plany-zagospodarowania-przestrzennego-plany-w-trak.
Dyskusja publiczna nad rozwiązaniami przyjętymi:
– w projekcie miejscowego planu  zagospodarowania przestrzennego dla obszaru zbiornika 
retencyjnego położonego w rejonie skrzyżowania ulic Komorowskiej i Dzikiej odbędzie się w dniu 
5 lutego 2024 r. (poniedziałek) o godz. 16:15.
– w projekcie miejscowego planu  zagospodarowania przestrzennego obszaru „Aleja Kasztanowa”  
– część C odbędzie się w dniu 5 lutego 2024 r. (poniedziałek) o godz. 17:00,
– w projekcie miejscowego planu  zagospodarowania przestrzennego obszaru „Aleja Kasztanowa”  
– część D odbędzie się w dniu 5 lutego 2024 r. (poniedziałek) o godz. 18:00,
Wszystkie ww. dyskusje publiczne odbędą się w Urzędzie Gminy Michałowice, w Sali Multimedialnej 
(pok. nr 10 na parterze).

Zgodnie z art. 18 ust. 1 przywołanej na wstępie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym, każdy, kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu, wyłożonym 
do publicznego wglądu, może wnieść swoje uwagi. Uwagi do projektu planu można składać do Wójta 
Gminy Michałowice z podaniem swojego imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej, 
adresu oraz oznaczenia nieruchomości, której uwaga dotyczy, w nieprzekraczalnym terminie do dnia 
1 marca 2024 r.

Uwagi do projektów planów miejscowych można składać w formie pisemnej w Biurze Podawczym 
Urzędu Gminy (na parterze), pocztą na adres 05-816 Michałowice – Reguły, ul. Aleja Powstańców 
Warszawy 1, w formie ustnej do protokołu lub za pomocą środków komunikacji elektronicznej na adres 
sekretariat@michalowice.pl lub na adres elektronicznej skrzynki podawczej Urzędu Gminy Michałowice 
na platformie ePUAP: /4ld31qr0t1/SkrytkaESP. Organem właściwym do rozpatrzenia uwag i wniosków 
złożonych do projektów planów miejscowych jest Wójt Gminy Michałowice. Uwagi zostaną rozpatrzone 
zgodnie z art. 17 pkt 12 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym.

Jednocześnie w związku z postępowaniem w sprawie strategicznej oceny oddziaływania 
na środowisko, informuje się, że zainteresowani mogą zapoznać się niezbędną dokumentacją sprawy 
w siedzibie Urzędu Gminy Michałowice.  

Wójt Gminy Michałowice Małgorzata Pachecka
Informacja: 
1.  Administratorem danych osobowych podanych we wnioskach jest Wójt Gminy Michałowice z siedzibą w Urzędzie 

Gminy Michałowice, 05-816 Michałowice – Reguły, ul. Aleja Powstańców Warszawy 1. Dane są podawane tylko 
w celu składania wniosków do miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Michałowice dla 
obszaru zbiornika retencyjnego położonego w rejonie skrzyżowania ulic Komorowskiej i Dzikiej na terenie obrębu 
ewidencyjnego Pęcice Małe.

2.  Podstawę prawną przedstawiania podanych danych stanowi art. 17 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r.  
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2023 r. poz. 977). Dane osobowe będą przetwarzane  
w ramach sprawowania władzy publicznej powierzonej administratorowi w ramach sprawowania władzy publicznej 
powierzonej administratorowi, z zachowaniem przepisów Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady 
(UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony danych osób fizycznych w związku z przetwarzaniem 
danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne 
rozporządzenie o ochronie danych RODO).

3.  W przetwarzaniu danych osobowych stosuje się przepisy art. 8a ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu  
i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2023 r. poz. 977).

4.  Szczegółowe informacje dotyczące przetwarzania i ochrony danych osobowych podane są w Polityce Prywatności 
dostępnej w siedzibie i na stronie www Administratora: www.bip.michalowice.pl/obywatelwurzedzie/ochrona-
danych-osobowych.

Reguły, 17 stycznia 2024 r.

Wójt Gminy Nadarzyn 
informuje, że od dnia 17.01.2024 r. do dnia 07.02.2024 r. na stronie internetowej www.bip.nadarzyn.
pl oraz na tablicach ogłoszeń w siedzibie Urzędu Gminy Nadarzyn przy ul. Mszczonowskiej 24 został 
zamieszczony wykaz nieruchomości przeznaczonych do oddania w dzierżawę.
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OGŁOSZENIE BURMISTRZA GRODZISKA MAZOWIECKIEGO  
z dnia 17 stycznia 2024 r.

w sprawie wyłożenia do publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla części terenu wsi Odrano Wola przy ulicy Żółtej w gminie Grodzisk 

Mazowiecki wraz z prognozą oddziaływania na środowisko
Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym (t. jedn. Dz. U. z 2023 r. poz. 977 z późn. zm.), w brzmieniu  przed wejściem w życie 
ustawy z dnia 7 lipca 2023r. o zmianie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym 
oraz niektórych ustaw (Dz. U. z 2023 r. poz. 1688), zawiadamiam o wyłożeniu do publicznego 
wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części terenu wsi 
Odrano Wola przy ulicy Żółtej w gminie Grodzisk Mazowiecki wraz z prognozą oddziaływania 
na środowisko, sporządzonego na podstawie Uchwały Nr 904/2023 Rady Miejskiej w Grodzisku 
Mazowieckim z dnia 27 lutego 2023 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla części terenu wsi Odrano Wola przy ulicy Żółtej w gminie 
Grodzisk Mazowiecki.

Granice obszaru sporządzanego planu szczegółowo określa załączniki graficzny – rysunek planu. 
Wyłożenie projektu planu wraz z prognozą oddziaływania na środowisko odbędzie się w dniach  

od 25.01.2024 r. do 15.02.2024 r. Dokumentacja sprawy będzie wyłożona w siedzibie Urzędu 
Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim, w Punkcie Obsługi Interesanta Wydziału Planowania 
Przestrzennego, ul. T. Kościuszki 12A, w godzinach pracy Urzędu Miejskiego. 

Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie planu miejscowego rozwiązaniami odbędzie  
się w dniu 12 lutego 2024 r. o godzinie 16.00 w Grodzisku Mazowieckim, w Mediatece, przy ul. 3-go 
Maja 57. 

Projekt planu wraz z prognozą będzie umieszczony na stronie Biuletynu Informacji Publicznej  
Urzędu Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim – www.bip.grodzisk.pl w zakładce Planowanie 
Przestrzenne /Rok 2024/ Wyłożenia projektów MPZP i SUiKZP.

Zgodnie z art. 18 ust. 1 oraz art. 8c i 8d ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu  
i zagospodarowaniu przestrzennym, każdy kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu 
miejscowego, może wnieść uwagi. 

Uwagi do projektu planu należy składać do dnia 01.03.2024 r. w formie papierowej w Biurze 
Podawczym Urzędu Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim, pocztą na adres: 05-825 Grodzisk 
Mazowiecki, ul. T. Kościuszki 12A lub w formie elektronicznej, w tym za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej do Burmistrza Grodziska Mazowieckiego na adres: urzad@grodzisk.pl oraz za pomocą 
elektronicznej skrzynki podawczej na adres: skrytka ePUAP: /umgrodziskmaz/SkrytkaESP lub  
/umgrodziskmaz/skrytka. Uwaga powinna zawierać imię i nazwisko albo nazwę oraz adres 
zamieszkania albo siedziby. 

Uwagi w ramach strategicznej oceny oddziaływania na środowisko – stosownie do przepisu 
art. 39 ust. 1 pkt 2, 3, 4 i 5, art. 46 pkt 1 oraz art. 54 ust. 2 i 3 ustawy z dnia 3 października 2008 r.  
o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie  
środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. z 2023 r. poz. 1094 z późn. zm.) 
należy wnosić w nieprzekraczalnym terminie do dnia 01.03.2024 r. Uwagi na piśmie należy składać  
w formie papierowej w Biurze Podawczym Urzędu Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim, pocztą 
na adres: 05-825 Grodzisk Mazowiecki, ul. T. Kościuszki 12A, ustnie do protokołu w Punkcie 
Obsługi Interesanta Wydziału Planowania Przestrzennego lub w formie elektronicznej, w tym za 
pomocą środków komunikacji elektronicznej do Burmistrza Grodziska Mazowieckiego na adres:  
urzad@grodzisk.pl oraz za pomocą elektronicznej skrzynki podawczej na adres: skrytka ePUAP:  
/umgrodziskmaz/SkrytkaESP lub /umgrodziskmaz/skrytka. Uwaga powinna zawierać imię i nazwisko 
albo nazwę oraz adres zamieszkania albo siedziby.

Organem właściwym do rozpatrzenia złożonych uwag jest Burmistrz Grodziska Mazowieckiego. 
Zgodnie z art. 41 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego 
ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko 
uwagi wniesione po terminie pozostaną bez rozpatrzenia. Informacje o przetwarzaniu danych 
osobowych dostępne są na stronie internetowej https://grodzisk.pl/politykaprywatnosci/.

 Burmistrz Grodziska Mazowieckiego

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

W sobotę i niedzielę  
w Grodzisku Mazowieckim 
odbyła się I Krajowa Wystawa 
Psów Rasowych. W sobotę 
prezentowano psy myśliwskie, 
a w niedzielę na wystawie 
pojawiły się wszystkie rasy.

W ystawa przyciągnęła wielu mi-
łośników psów rasowych.

– Dzisiejsza wystawa to zgroma-
dzenie pasjonatów, którzy są posiada-
czami psów, hodują je, chcą się nimi 
pochwalić, porównać z innymi, bo są 
dumni ze swoich psów i je kochają – 
stwierdza Sławomir Kurowski, prze-
wodniczący Związku Kynologicznego w 
Polsce Oddziału Grodzisk Mazowiecki.

Dziś psy adoptuje się ze schroniska, 
przygarnia bezdomne i porzucone. To 
jest dobrze widziane i niewątpliwie 
pożyteczne. Właściciele i miłośnicy 
psów rasowych bywają krytykowani. 
Oskarżani o snobizm. Wystawy psów 
rasowych cieszą się jednak nadal także 
ogromnym zainteresowaniem. Budzą 
wiele emocji, tak wśród rywalizujących 
o puchary, jak i widzów podziwiających 
czempionów wszystkich ras. 

\\\   Rasowe,  
czyli przewidywalne

Sławomir Kurowski: – Psy rasowe 
hodujemy od tysiącleci. Pies towarzy-
szy człowiekowi od 23 tys. lat. Po to 
hodowaliśmy psy użytkowe różnych 
ras, aby miały określone wyselekcjo-
nowane cechy. Z dziesięciu grup ras, 
jakie dziś mamy aż siedem to psy my-
śliwskie. Tak jak przykładowo grupa 
siódma, czyli legawce, do których na-
leży wyżeł, charakteryzują się tym, że 
na zapach zająca, kuropatwy, bażanta 

stają jak zahipnotyzowane z uniesioną 
łapą. Jestem sam hodowcą pointerów. 
Niestety jako przewodniczący nie mo-
głem wystawić swoich psów, choć mam 
piękne psy i jestem z nich bardzo dum-
ny! – dodaje.

– Na psy rasowe decydują się lu-
dzie, którzy oczekują konkretnych 
cech charakteru – mówi Katarzyna 
Toroniewska lekarz weterynarii oraz 
kierownik jednej z sekcji wystawy. – 
Na przykład dziewiąta grupa ras to 
psy ozdobne i do towarzystwa, a więc 
m.in.: maltańczyki, buldogi francuskie 
– dodaje. 

Te rasy są dziś najbardziej popu-
larne z powodu niewielkich rozmia-
rów, ale także urody i charakteru. – Na 
przykład gryfonik jest psem łagodnym, 
nadającym się do rodziny z małymi 
dziećmi – mówi Katarzyna Toroniew-
ska. – Nie zrobi krzywdy. To pies, który 
poprawia nastrój, szuka kontaktu z 
człowiekiem. Przy okazji jest też bar-

dzo inteligentny, nadaje się do szkoleń 
i psich sportów. Gryfonik także koleguje 
się z innymi zwierzętami. My na przy-
kład mamy koty – dodaje.

\\\   Tonka i Maja
– Moje córki są ogromnymi zwo-

lenniczkami brania psów ze schroni-
ska – mówi Katarzyna Galla. – Ale mi 
zależało na tym, żebym dokładnie wie-
działa, jaki charakter będzie miał mój 
pies. I po bardzo długim poszukiwaniu 
zdecydowałam się na hiszpańskiego 
psa dowodnego i to była wspaniała 
decyzja. Tonka ma półtora roku, jest 
nie tylko psem do towarzystwa, jest 
niesamowicie związana ze mną. Wie-
działam o tym, że ta rasa ma takie cechy 
i dlatego ją wybrałam – mówi i dodaje: 
– Hiszpański pies dowodny ma także tę 
zaletę, że nie linieje. 

– Spełniłam swoje marzenie z 
dzieciństwa z amerykańskich filmów 
– mówi Ewa Hulboj. – Maja to golden 
retriever z amerykańskiej linii, co ma 
ogromne znaczenie dla mnie, bo właś-
nie taki miał być pies moich marzeń. 
Psy tej rasy z amerykańskiej linii są bar-
dziej puchate niż europejskie! 

Maja ma też wspaniały charakter. 
Niedługo, bo ma dopiero 11 miesięcy 
zaczniemy szkolenie dogoterapii – do-
daje z dumą Ewa Hulboj.

\\\   Białe i spokojne 
– Właśnie dziś pokazuję swoje pod-

halany – mówi Agnieszka Gregulska 
właścicielka polskich owczarków pod-
halańskich. – Są tu ze mną Mont Blanc 
i Gaździna. Hoduję tę rasę od blisko 20 
lat. Uwielbiam ją! To psy o niezwykłym 
charakterze, psychice. Nie wyobrażam 
sobie mieć innej rasy. 

Wszystko zaczęło się od miłości do 
pierwszej suki podhalana, która okaza-
ła się mieć właśnie te cechy: opanowa-
nie, spokój, nieufność wobec obcych, 
ale jednocześnie bezgraniczną, całko-
witą miłość do swojej ludzkiej rodziny. 

Tekst i zdjęcia Beata Pawłowicz

Grodziska wystawa,  
czyli po co nam psy rasowe?

Mont Blanc i Gaździna zdobyły  
na niedzielnej wystawie dwa puchary

Katarzyna Galla długo wybierała  
rasę psa, którego chciałaby mieć.  
Zadecydowały cechy charakteru,  
choć trudno hiszpańskiemu psu  
dowodnemu odmówić urody

Golden retriever to pies z dziecięcych 
marzeń wielu z nas.  Ewa Hulboj to 
marzenie zrealizowała

Sławomir Kurowski przewodniczący 
Związku Kynologicznego w Polsce 
Oddział Grodzisk Mazowiecki z psem 
rasy gryfonik brukselski
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\\\ PRUSZKÓW 

Dzięki ostatnim zwycięstwom 
zawodnicy Znicza są najlepszą 
ekipą w tabeli. Już dziś 
zmierzą się u siebie z Trójką 
Żyrardów.

M KS Znicz Basket Pruszków zna-
komicie rozpoczął 2024 rok w 

rozgrywkach 2 ligi. W sobotę 6 stycz-
nia zespół pokonał we własnej hali 
Kolejarza Basket Radom. Już pierwsza 
kwarta pokazała wyraźną przewagę 
gospodarzy, którzy wygrywali 26:7. W 
drugiej to radomianie okazali się lepsi 
– 11:8 – ale w trzeciej części Znicz rzu-
cił 23 punkty, tracąc tylko 9. Ostatecz-
nie starcie zakończyło się wynikiem  
77:49.

Po wygranej na własnym terenie 
nadszedł czas na mecz wyjazdowy. 
Kibice w Mińsku Mazowieckim obej-
rzeli naprawdę ciekawe widowisko. 
Miejscowy Probasket musiał uznać 
wyższość rywali, którzy triumfowali w 
każdej kwarcie – 32:17, 27:19, 23:19 i 
25:18. Najwięcej punktów dla Znicza 
zdobyli Bartosz Proczek (20) oraz Łu-
kasz Bonarek (18). 12 punktów i 12 

asyst zanotował z kolei kapitan zespołu 
Kamil Czosnowski.

Po 17 meczach pruszkowianie 
plasują się na pozycji lidera tabeli, wy-
przedzając o 1 punkt Energę Basket 
Warszawa. Podopieczni trenera Micha-
ła Spychały zwyciężyli w 16 starciach 
i tylko raz schodzili z parkietu poko-
nani (25 października w rywalizacji z 
Profbud Legia Warszawa).

Już dziś, w środę 17 stycznia o 
godzinie 19:00 w hali przy ulicy Bo-

haterów Warszawy 4 w Pruszkowie 
Znicz zagra przeciwko klubowi UKS 
Trójka Żyrardów. Rywale to obecnie 
ósma ekipa tabeli, która ma na swo-
im koncie 7 wygranych i 10 porażek. 
W październiku koszykarze w żółto-
-zielonych barwach poradzili sobie z 
Żyrardowem, uzyskując rezultat 74:64. 
Kibice z pewnością liczą na utrzymanie 
dobrej passy.

Rafał Lipski

\\\ PRUSZKÓW 

Trwa zbiórka pieniędzy 
dla najbliższych tragicznie 
zmarłego bramkarza.

B orys Kwiatkowski rozpoczynał 
swoją karierę piłkarską w junio-

rach Pogoni Zduńska Wola, a następ-
nie związał się ze Zniczem Pruszków. 
Młody golkiper reprezentował tę dru-
żynę w latach 2015-2018, zaś później 
przeszedł do Victorii Sulejówek, gdzie 
realizował swoją pasję również jako 

trener bramkarzy. Niestety pod koniec 
2023 roku doszło do dramatu.

– Borys wyjechał z narzeczoną w 
góry, to miał być krótki odpoczynek i 
relaks na górskich stokach. Niestety, 
zakończył się tragicznie. Już pierwsze-
go dnia Borys źle się poczuł, miał wy-
soką temperaturę i czuł się osłabiony. 
Drugiego dnia odbył wizytę lekarską, 
gdzie lekarz stwierdził brak prob-
lemów pulmonologicznych. W nocy 

nastąpiło znaczne pogorszenie stanu 
zdrowotnego. W związku z trudnościa-
mi oddechowymi narzeczona wezwa-
ła pogotowie. Borys o własnych siłach 
zszedł do karetki i trafił do szpitala w 
Jeleniej Górze, niestety szybko trafił na 
OIOM i został podłączony pod respira-
tor. Jego stan w zastraszającym tempie 
pogarszał się, dlatego lekarze podjęli 
decyzję o przetransportowaniu go do 
szpitala we Wrocławiu. Tam został pod-
pięty pod ECMO (zastępowano pracę 
płuc i nerek). To był wstrząs septyczny. 
Odszedł od nas rankiem 31.12.2023 r. – 

opisuje okoliczności śmierci bramkarza 
klub z Sulejówka.

24-latek pozostawił niespełna 
2-letnią córkę i narzeczoną. Victoria 
Sulejówek postanowiła założyć zbiórkę 
na stronie internetowej Zrzutka.pl, któ-
ra ma na celu zapewnienie bezpieczeń-
stwa finansowego rodzinie zmarłego 
– jej tytuł to „Wsparcie bliskich Borysa 
Kwiatkowskiego”.

Rafał Lipski

Znicz na fotelu lideraPomoc dla rodziny 
Borysa

Znicz Basket Pruszków znów zwycięża w lidze
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Borys Kwiatkowski pozostawił niespełna 2-letnią córkę i narzeczoną
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W środę, 10 stycznia 
w Piastowie odbyły się 
niezwykłe zajęcia. Goście 
mogli dzięki specjalnym 
symulatorom zapoznać się  
z zasadami bezpieczeństwa  
na drogach.

Do szkoły numer 4 została zaproszo-
na firma Symultakt. Jej pracownicy 

przedstawili specjalne symulatory, któ-
re odzwierciedlały sytuacje na ulicach. 
Prowadzący zajęcia zapraszał ochotni-
ków i testował ich umiejętności prowa-
dzenia pojazdów dzięki nowoczesnym 
programom. W ten sposób uczestnicy 
sprawdzili, jaki jest czas reakcji na po-
jawienie się zagrożenia na ulicy oraz 
ile wynosi realna droga hamowania. 
To nie wszystko. Dzięki symulatorom 
prowadzący pokazał, jak ważne jest 
utrzymanie skupienia na drodze. Kie-
dy rozmawiał z uczestnikami ekspery-
mentu lub przeszkadzał im w trakcie 
symulacji, ich reakcje na zagrożenia 
okazały się znacznie powolniejsze. 
Warsztaty były zorganizowane z myślą 
o wszystkich mieszkańcach Piastowa, z 
każdej grupy wiekowej, jednak przede 
wszystkim skorzystali z nich uczniowie 
szkoły z siódmych i ósmych klas. 

Pomysłodawcą i głównym orga-
nizatorem zajęć była Joanna Sęk, peł-

nomocnik burmistrza ds. Profilaktyki i 
Przeciwdziałania Uzależnieniom oraz 
przedstawiciel Wspólnoty Anonimo-
wych Alkoholików.

– Bezpieczeństwo na drogach to 
bardzo poważny problem społeczny. 
Młodzież musi wiedzieć, jak zareago-
wać w konkretnych sytuacjach. To oni 
niedługo będą decydować się na zdoby-
ciu uprawnień na skutery, a w przyszło-
ści samochody. Wielu z nich jeździ już 
teraz na rowerach. Dlatego tak ważne 
jest, żeby wyrabiali sobie dobre nawy-
ki. Od tego zależy ich bezpieczeństwo. 
Mam nadzieję, że w przyszłości uda 
nam się zorganizować kolejne takie 
warsztaty w naszym mieście – powie-
działa nam Joanna Sęk. Specjalnymi 
gośćmi na pokazie byli policjanci z ko-

mendy w Pruszkowie, zastępca burmi-
strza, Maria Makowska oraz dyrektor 
szkoły, Stanisław Siekierko. – To bardzo 
fajna metoda nauki. Ciekawsza niż na 
przykład pokazywanie slajdów. Zebrani 
obserwują uczestników eksperymentu 
i mogą zrozumieć konsekwencje jego 
działań. W ten sposób naprawdę uda-
ło się dotrzeć do młodzieży – powie-
działa nam asp. sztab. Monika Orlik, 
oficer prasowy Komendy Powiatowej 
Policji w Pruszkowie, która była obec-
na na pokazie. Swoje umiejętności w 
symulatorze mieli okazję sprawdzić 
nie tylko uczniowie, ale również na-
uczyciele, a nawet policjanci. Jednym 
z najciekawszych testów była symu-
lacja jazdy po alkoholu. Dzięki niej 
uczniowie mogli zaobserwować, jak 
promile we krwi wpływają na zdol-
ność opanowania pojazdu na drodze. 
Na koniec zajęć podkom. Edyta Bednar-
czyk z komendy policji w Pruszkowie 
przypomniała uczniom o ogromnym 
zagrożeniu dla pieszych – telefonach 
komórkowych. Idąc chodnikiem czy 
drogą, zawsze musimy zwracać uwa-
gę na to, co dzieje się wokół nas. Dla-
tego podczas spacerów nie możemy 
być wpatrzeni w ekrany urządzeń 
elektronicznych. Od tego zależy nasze  
bezpieczeństwo.

Tekst i zdjęcie
Maciek Gos

Nauka bezpieczeństwa na drogach 
w nowoczesnym wydaniu

Symulator jazdy samochodem

OBWIESZCZENIE STAROSTY PRUSZKOWSKIEGO
o wszczęciu postępowania w sprawie wydania decyzji

o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej
Zgodnie z art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania 

i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2023 r. poz. 162)  zawiadamiam, że na 
wniosek Burmistrza Gminy Brwinów zostało wszczęte postępowanie administracyjne w sprawie 
wydania decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej dotyczącej rozbudowy dróg gminnych: 
nr 310160W ul. Piasta, nr 310161W ul. Baśniowej i nr 310162W ul. Słowackiego w Otrębusach, gm. 
Brwinów, powiat pruszkowski, wraz z infrastrukturą towarzyszącą.
Inwestycja obejmuje następujące działki:
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji (pas drogowy): 
Otrębusy (obręb 15): 
działki nr ew.: 511/2, 511/1, 510/1 (działka powstanie z podziału działki 510), 525/1 (działka powstanie 
z podziału działki 525), 578/12 (działka powstanie z podziału działki 578/8), 588/21 (działka powstanie 
z podziału działki 588/1), 533/1 (działka powstanie z podziału działki 533), 541/1 (działka powstanie  
z podziału działki 541), 542/12 (działka powstanie z podziału działki 542/9), 542/14 (działka powstanie 
z podziału działki 542/9), 588/16, 589/8, 588/23 (działka powstanie z podziału działki 588/9), 589/40 
(działka powstanie z podziału działki 589/4), 589/42 (działka powstanie z podziału działki 589/20), 
589/19, 596/4 (działka powstanie z podziału działki 596/1), 735/8, 1108/1 (działka powstanie z podziału 
działki 1108), 735/7, 561/3 (działka powstanie z podziału działki 561/2), 735/9, 735/3, 735/6, 735/5. 
Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone:
Otrębusy (obręb 15): 
działki nr ew.: 512, 573, 588/22 (działka powstanie z podziału działki 588/1), 534, 533/2 (działka 
powstanie z podziału działki 533), 588/2, 588/3, 588/4, 588/15, 588/24 (działka powstanie z podziału 
działki 588/9), 588/8, 589/41 (działka powstanie z podziału działki 589/4), 589/5, 589/43 (działka 
powstanie z podziału działki 589/20), 589/21, 595, 596/5 (działka powstanie z podziału działki 596/1), 
589/17, 589/18, 589/28, 589/29, 589/22, 1108/2 (działka powstanie z podziału działki 1108), 544, 561/4 
(działka powstanie z podziału działki 561/2), 561/1, 741/1, 568/4, 605, 625, 726, 719/1.

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy w godzinach pracy urzędu 
(poniedziałek i środa 8:00-18:00, wtorek i czwartek 8:00-16:00, piątek 8:00-14:00) w Wydziale Architektury 
Starostwa Powiatowego w Pruszkowie; ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, sala WOM, parter, stanowisko 
nr 8 lub 9. Uprzejmie proszę telefonicznie (22 738 14 00, nr wewnętrzny 562) poinformować osobę 
prowadzącą sprawę (z wyprzedzeniem co najmniej jednodniowym) o planowanym terminie wizyty  
w celu zagwarantowania możliwości zapoznania się z aktami w wybranym terminie.


